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Victor Negrescu: Transformarea digitala trebuie sa fie o prioritate a viitorului

Guvern, dar si pentru actualul presedinte

Transformarea digitala trebuie sa fie o  prioritate a viitorului Guvern, dar si pentru actualul presedinte, a 

declarat, miercuri, la conferinta "Digitalizare si Siguranta  Cibernetica", vicepresedintele Parlamentului

European, Victor Negrescu.

"Încerc înca o data sa trag un semnal de alarma asupra nevoii ca  România sa accelereze procesul de transformare

digitala. Evident ca nu  este un simplu cuvânt-cheie, ci vorbim de o schimbare profunda care  poate ajuta România,

mai ales în contextul economic actual (...) De  aceea este nevoie de un moment zero si trebuie ca transformarea

digitala  sa fie o prioritate a viitorului Guvern al României, dar si o  prioritate pentru actualul presedinte. Sustin

propunerea venita din zona  mediului de afaceri prin care s-a propus presedintelui României sa aiba  un consilier

specializat pe zona aceasta de transformare digitala, dar  în acelasi timp îmi doresc ca structurile responsabile de

digitalizare  la nivelul Guvernului României sa lucreze mai mult împreuna si sa aiba  un rol central în ceea ce

înseamna actul guvernamental. Practic, sa avem  aceste structuri la sedintele guvernamentale si fiecare punct care

are o  componenta ce priveste digitalizarea sa fie tratat cu seriozitate,  pentru ca digitalizarea înseamna ca lucrurile

sa mearga mai repede,  lucrurile sa fie mai ieftine si la finalul zilei cetateanul sa simta ca  poate avea un contact

direct cu statul", a afirmat Negrescu.

Potrivit oficialului, în prezent, digitalizarea nu înseamna doar  informatica si programare, ci este prezenta în toate

domeniile de  activitate.

"În calitatea mea de negociator-sef al bugetului Uniunii Europene  pentru anul acesta, am crescut alocarile

financiare pentru toate aceste  componente, pentru ca sunt un puternic sustinator al transformarii  digitale. În

aceasta logica trebuie sa inovam si as vrea sa fim mai  curajosi. Asa cum am fost si în trecut când am introdus

cursurile de  Informatica în licee. De ce sa nu ne gândim cum putem sa introducem  cursuri legate de Inteligenta

Artificiala, sa ne asiguram ca accesul la  formarea privind robotica sa fie unul real. Sa ne asiguram ca si pe zona 

universitara avem aceste componente integrate. Astazi, digitalizarea nu  înseamna doar informatica, doar

programare, ci este prezenta în toate  domeniile de activitate, fie ca vorbim de pârghii sociale, fie ca vorbim  de

zona tehnica. Toate profesiile au nevoie de aceste tipuri de  competenta si, evident, nu trebuie sa uitam sa

informam populatia în  ansamblul sau, sa dezvoltam mecanisme care sa protejeze cetatenii. Am  vazut în ultimele

luni cât de fragila e societatea româneasca la  influentele straine, la stirile false. Nu cred ca cineva putea estima 

impactul acestor informatii si impactul retelelor sociale asupra modului  în care oamenii gândesc", a subliniat

europarlamentarul.

Acesta a adaugat ca siguranta cetateanului este strâns legata de  siguranta cibernetica, iar în acest context e nevoie

de un parteneriat  real între mediul public, mediul privat si societatea civila.

"Astazi, cetateanul este confruntat cu zeci de astfel de obstacole si  provocari, nu doar când vorbim de optiunile

politice, dar si atunci când  vorbim de folosirea cardului de credit sau când vorbim de o comanda  online sau când

vorbim de un document care este digitalizat. Sunt  nenumarate astfel de provocari si, din pacate, trebuie sa

constatam  faptul ca cetatenii nu sunt pregatiti. Nu stiu cum sa reactioneze atunci  când se întâmpla aceste lucruri,

când exista persoane care vor sa  abuzeze de onestitatea lor. Siguranta cibernetica trebuie sa fie, de  asemenea, un

lucru central, o prioritate în ceea ce înseamna actul de  interventie al organismelor si organelor abilitate. Atunci

când vorbim  de siguranta cetateanului, trebuie sa vorbim si de siguranta  cibernetica. În aceasta logica ne trebuie

nu doar structuri  specializate, ci ne trebuie oameni profesionalizati si avem nevoie de un  parteneriat real între

mediul public, mediul privat si societatea  civila", a punctat Victor Negrescu.
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